
PRoToKÓł, ur 1012016
z posiedzenia Komisji Oświaty Kuttury i Sportu

w Nowym Kawęczynie odbytego w dniu 22 matca 20!6 t.
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Małgorzata Meszka -Przewodnicząca Rady Gminy,
2. Włodzirnierz Ciok - Wójt Gminy,
3. Zofia Cieślak - Skarbnik Gminy,
4. Sylwia Pijanka - Sekretatz Gminy,
5. Katarzyna Sikora - Dyrektor Gminnego Zespołu ds. oświaty

Proponowany porządek obrad:

1 . Otwarcie posie dzenia komisji.
2. stwierdzęnie prawomocności obrad i przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad komisji nr 9116 z dnia 25 stycznia

2016 r.
4. Omówienie projektów uchwał.
5. Sprawy różne.
6. Zakonczęnie obrad.

Lista obecności stanowi załqcznik nr l do protokołu.

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia Komisji.
O godz. 1010 posiedzenie otworzyła Barbara Marcinkowska

Przewodnicząca Komisji, który prrywitała przybyłych czŁonków Komisji oraz
pracowników Urzędu.

Ad,. 2 stwierdzenie prawomocności obrad i przy!ęcie porządku
obrad.
Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że w posiedzęniu uczestniczy

6 członków komisji, co stanowi quorum do podejmowania d,ecyzji i
decyduje o prawomocności obrad. Następnie od,czytała porządek obrad.

Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie porządku obrad.
Członkowie Komisji w obecności 6 radnych jednogłośnie przyjęti
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proponow€Lny porządek obrad, który stanowi załqcznźk nr 2 do
niniej szego protokołu.

Ad. 3 Ptzyięcie protokołu z obrad, komisji nt 9l t5 z dnia 25
stycznia 2OL6 r.

Protokół Nr 9/2OI5 z posiedzenia Komisji, które odbyło się 25
stycznia 2016 r. znajduje się na sali. Nie zgłoszono uwag do protokołu.
Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z 9 l2016.

Ad. 4 Omówienie projektów uchwał.
Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze ostatecznych stawek subwencji i

dotacji, dlatego też nie będzie możliwe w marcu wprowadzenie do
budzetu nowych zadań.

Omówiono projekty uchwał w następujących sprawach:
1. niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2017

roku.
Wójt poinformował zebranych, że uchwała w sprawie funduszu

sołeckiego podejmowana jest do 31 marca i dotyczy następnego roku. U
nas są 22 sołectwa, a w skład sołectwa wchodzą po dwie, trzy lwb cztery
miejscowości. W Strz,ybodze jest najwięcej miejscowości w sołectwie.
Najbardziej liczne sołectwo to Nowy Dwór-Parcela. Gdyby fundusz sołecki
na 2OI7 rok został wyodrębniony to wyniósłby ogółem 19I.523,24 zł.
Wójt odczytał kwoty, które w ra,mach funduszu sołeckiego przeznaczone
byłyby dla poszczególnych sołectw. Wykaz tęn stanowi załqcznik nr 3
do niniejszego protokołu. Te środki z funduszu sołeckiego mogłyby być
przezrlaczonę za inwestycje poprawiające jakość Ęcia mieszkańców.
Przyznawanie i rozliczanie środków następuje na podstawie ściśle
określonych przepisów. W prrypadku sołectw, gdzie jest większa liczba
miejscowości w sołectwie trudno jest o jednomyślność. Do tej pory środki
na fundusz sołecki nie były wyodrębnione. Środki przeznaczarlo na jedną
inwestycję na terenie gminy. Środki w ramach funduszu sołeckiego
wydatkowane są zgodnie z ustawą o finansach publicznych i o
zamówieniach publicznych. Nadzór sprawuje skarbnik gminy. Środki te
nie na wszrystkie cele rnożna przęznaczyć. W naszym powiecie fundusz
sołecki był wyodrębniany w gminie Kowiesy oraz Lipce Reymontowskie.
W pozostałych gminach te fundusze nie były wydzielane. W Kowiesach
przęznaczot,lo Środki przede wszystkim na zakup materiałów do
remontów dróg. Kwota w całości wydziela.na na fundusz sołecki jest duza,
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a tozdrobnienie jej na sołectwa nie przyniesie zbyt duzych korzyści dla
mieszkańców. Sołectwa mogłyby robić wspólnie zadania. W jednym roku
na terenie jednego sołectwa, a w innym na terenie drugiego. Pojawia się
tutaj problem z podjęciem decyzji na zebraniu wiejskim, że np. środki z
Sewerynowa będą w tym roku przezTlaczor'e na zadanie w sołectwie
Zg|innaDuża

Stanowisko komisji w sprawie niewyodrębniania funduszu
sołeckiego:

- za niev,ryodrębnianiem głosowało 5 radnych,
- przeciw - O,

- wstrzymał się od głosu - 1 radny.

2. prąvjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobieqania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy
Kawęcąvn w 2O16 roku:
Uchwała podejmow€rna jest corocznię w terminie do 31 marca. Co

roku przygotolvywany jest program i przekazywany do zaopiniowania do
powiatowego lekarza weterynarii i stowarzyszeń, organizacji na terenie
województwa zajrrrujących się opieką nad zvlietzętami bezdomnymi oraz
do kół łowieckich. Program zostŃ pozytywnie zaopiniowany przęz koła
łowieckie oraz stowarzyszenia. Jeśli chodzi o powiatowego lekarza
weterynarii to w pierwszej wersji były uwagi co do programu. Program
poprawiono zgodnie wytycznyrni otrzymanymi od powiatowego lekarza
weterynarii i teraz jest pozytywna opinia lekarza. Na dzięn dzisiejszy
gmina ma zgodnie z obowiązującymi przepisami podpisaną umowę ze
schroniskiem dla zwierząt w Skierniewicach.
Radna Dyszkowska - czy dużo ma.my w nim psów.
Wójt - na dzięn dzisiejszy są w nim dwa psy. Koszt utrzymania jednego
psa w schronisku to ok. 600,0O zł za odłowienie, czipowanie, sterylizację
oraz 10 zł dziennię. Rocznie to koszt ok. 3.600,00 zł. Gdy pies jest
agresJrwny stanowi zagrożenie to decydujemy o odłowieniu. W przypadku
szczeniaków szukamy osób chętnych do przygarnięcia psa i zlecamy
sterylizację matki. W budzecie zaplanowano kwotę 10.000,00 zł i ta
kwota powinna wystarczyć. Jeden z tych psów jest juz trzeci rok w
schronisku.

3. w}zrazenia zgodJz na zb]rcie nieruchomości
Projekt uchwały dotyczy nieruchomości w Psarach. Kiedyś była to

dziŃka między dwoma sąsiadami. Podobno była to wcześniej droga
zagrodzona przez jednego sąsiada. Drugi z nich rościł prawa do tej
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nieruchomości. Wystąpili z wnioskami o uregulowanie tej sprawy.
Rozwiry,ano konflikt poprzez podział działki na dwie części, z których'
każdy wykupi jedną i płot postawią na środku. Dokonano geodezyjnego
podziału dziŃki i jest propozycja zbycia nieruchomości I4I l 1 o pow.
0,0199 ha I4I/2 o pow. O, O2OO ha, która przed podzialem ozt:'aczot:'a
była nr I4I "

4. zatwierdzenia tar:rf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe
odprowadzanie ścieków na terenie Gminy NowJz Kawęcąvn:
Po podliczeniu wydatków na utrzymartie, energię, obsługę i remonty

to stawka pokrywa wydatki. W budzecie planowane są inwestycje
dotyczące wody. Zapisana jest rozbudowa ujęcia wody w Trzciannie
polegająca na wykonaniu studni awaryjnej Qra7 budowie zbiorników
wyrównawczych. Planuje się również przebudowę odcinka sięci
wodociągowej w Prandotowie. Przebudowa będzie dotyczyla odcinka na
długości 300 m. w miejscu wymagającym przebudowy jest przewężenie -
rura o średnicy 1OO mm przechodzi na 90 mm. W okresie letnim jest
zauważaJny problem. Po drugiej stronie drogi będzie dobudowana sieć
wodociągowa 11O mm na długości 3O0 m. Planuje się połączenie Bud
Trzcinskich ze Strąybogą. Wiaże się to ze stabilizacją ciśnienia na całym
terenie, a|e taLżę z jakością wody na końcach sieci.

Stawka za wod,ę nie była zmieniarla. od, 3-4 lat. W gminach Powiatu
Skierniewickiego stawki wynoszą:

- Kowiesy -2,7O złbrutto,
- Maków 2,3O zł,
- Skierniewice 2,56 zł,
- Głuchów 2,2I zł,
- Bolimów 2,25 zł,
- Słupia 5,56 zł.
Nasza stawka jest najniższa w powiecie i wynosi I,94 zł.
W 2015 roku wydobycie wody wyniosło 257.4OO rrrs, a rozliczno

1B7.B00 m3. Straty, ubytki wyniosły 27% ogólnego wydobycia.
Róznica kształtuje się między 23 a 30 %. Róznice wynikają w zTlacznym
stopniu z awarii. Ponadto woda jest uzdatniania i w zwiry,kw z tym
konieczne jest płukanie. I równiez do tego celu zubywana jest woda.
Niezbędne jest też płukanie sieci na jej końcach, bo tworzą się zastoiny.
płukanie jest koniecznę w miejscowościach: Zglinna Duża, Zglinna Mała,
Zglinna, Kazirnierzów, Rzędków, Budy Trzcińskie, Rawiczów. Awarie
by*ają nie tylko naprzyłączach, ale również i na sieci. Mamy 98 km sieci
wodociągowej. Nie ma mozliwości monitorowania całej sieci.
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Monitorowanie odbywa się przez konserwatora lub przez zgłoszenia
mieszkańców. Awarie w różnym czasie by*ają zauważone, a czasami są
wycieki w podłoże czego nie widać.

Propozycja wójta - 2,0O zł netto za I rn 3, czyli 2,16 zł brutto.
SukcesJrwnie będą wymieniane wodomierze. Wzrost dochodu

ptzeznaczony byłby na zak:łp wodomierzy. Nie ma informacji o
nielegalnym poborze wody. Stawka opłaty zawodę nie była zmieniarta od
1 kwietnia 2OII r. U nas jeden konserwator obsługuje wszystkie trzy
stacje, a ponadto konserwator zbiera opłaty zawodę.

Stanowisko komisji w sprawie propozycji wójta - za przyjęciern
proponowanej stawki głosowało 5 radnych, przeciw 0, 1 osoba
wstrzymała się od głosu.

Osoba, która jest konserwatorem oczyszczalni ma przypisaną
beczkę i zajrnwje się dowozeniem ścieków na punkt zlewny. Obecnie
stawka wynosi 2,64 zł za ścieki odprowadzane do kanalizacji i 49,99 zł za
beczkę, tj. 6,6L zł netto za I mg ścieków dowożonych.
Nie odbiera się osadu z przydomowych oczyszczalni. Najbliżej odbierają
osad w Tomaszowię Mazowieckim.
Stawki za ścieki w gminach powiatu skierniewickiego wynoszą:

1) Słupia 7,5O zł;
2) Głuchów 5,4O zł;
3) Bolimów 3,07 zł.

Naszą Gminę można porównać z Gminą Bolimów, poniewaz mają
podobną powierzchnię i ok. 4000 mieszkańców.
Nie ma jeszcze środków z nowej perspektywy finansowania. Mamy
przygotowaną dokumentację, wiec będziemy czekać na uruchomienie
środków.

propozycja wójta dotycząca ścieków odprowadzanych do
kanalizacji 2,BO zł netto, czyli 3,02 zł brwtto, natomiast ścieki dowozone
7,9O zł netto, czyli 59,72 złbrutto zabeczkQ 7me.

stanowisko komisji w sprawie propozycji wójta - za przyjęciem
proponowanej stawki głosowało 5 radnych, przeciw O, 1 osoba
wstrzymała się od głosu.
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5. ustalenia o publicznvch ił podstawo
cho m prow est Gmina No

Kawęcąvn
Nie brakuje miejsc w naszych szkołach, żeby była konieczność
korzystania z ustalonych kryteriów. W naszych szkołach uczą się też
dzieci spoza naszego terenu. Na dzien dzisiejszy jest trudna sytuacja
sześciolatków" Rodzice mają czas do końca marca zdecydować czy
sześciolatek pójdzie do 1 klasy czy zostanie w zerówce, a takżę czy
siedmiolatki zostaną w 1 klasie czy też pójdą do 2 klasy. Siedmiolatki z I
klasy w większości pójdą do 2 klasy.
W Nowym Dworze 1 klasa na razie składa stę z 2 osób, a w Trzciannie z
4. Być może zaistnieje konieczność utworzenia jednego oddziŃu w szkole
na calą gminę. w tej sytuacji blokuje się przedszkole, nie ma naboru.

6. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budzetu gminy.
Projekt uchwały dotyczy doprecyzowania zapisu § B uchwały.

Ad. 5 Sprawy r6żne.
Radna Marcinkowska - jaka jest szerokość ściezki rowerowej?
Wójt 2 metry. Udało się przryspie szyó temat ściezki.

Zsynchronizuje się tamten kawałek z remontem drogi w Nowym
Kawęczynie. Część z tych drzew rosnących wzdłuż ścieżki, które zostŃy
będzie jeszcze wycinana. Cała długość ściezki będzie obsadzona klonem
kulistym. Firma, która wygrała przetarg na budowę ściezki daje 10 lat
gwarancji.

Radna Marcinkowska - prośba o wysypanie wjazdu przed szkołą w
Trzciannie w celu wyrównania.

Radna Marcinkowska - ostatnio było wysokie ciśnienie wody.
Wójt - wynikało to z a,wasii zaworu na hydroforni. Wymieniono

uszkodzotly zawór.

Radna Grzejszczak kiedy będzie poprawiana droga na
koszarach?

Wójt - rozsyłano zapytartia do firm, k!óre zajrnują się remontami
dróg. Otrzymaliśmy 1 ofertę i po komisji będzie przegląd dróg. Te, które
nadają się do uzupełnienia asfaltem są robione, natomiast te które będą
robione np. tłuczniem będą przeglądane. w ciągu ok. 2 tygodni będą
remontowane.

hi
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Wójt poinformował, że w sprawie skrzyżowania w Strzybodze
kontaktował się z ministerstwem, z panią ząmującą się sprawą. Były
odwołania w tej sprawie, były dopytania d,o osób, które się odwołały.

Radny Grabowski dodał, że równięż dzwonił do ministerstwa i
uzyskał informacjg, że muszą rozpatrzyć zdarzenie. Zarząd Dróg
Wojewódzkich uzupełniał dokumentację i do 30 kwietnia mają zakonczyć
sprawę.

Radna Dyszkowska - zapytala czy jej inwestycja będzie
wprowadzona do budzetu.

Wójt - w kwietniu będą rozrr'ow nad zmianami do budzetu. Przy
takiej samej wysokości dochodów jak w ubiegłym roku będzie mozliwość
wprowadzenia nowych zadań do budzetu. Jeśli dochody się zmniejszą to
będzie problem. Możę być różnica w dochodach z tytułu subwencji, bo
subwencja na uczrlia wynosi ponad 6 tys. zł, anaprzedszkolaka 1,5 tys.,
zł. W pierwszej kolejności trzeba teren uporządkować.

Radna Dyszkowska - w Rawiczowię byłaby potrzeba dokonczyc
oświetlenie do drogi wojewódzkiej 707.

Wójt dodał, że d,obrze byłoby kompleksowo zrobić potrzeby w
zakresie oświetlenia. Ponadto poinformował, że wpłynął wniosek
dotyczący zamiatu budowy chlewni w Rawiczowie. Wniosek doĘczy takiej
Iiczby DJP, czyli hodowli do 150 sztuk, gdzie nie jest wymagany raportu
oddzialywania na środowisko. Prry dwóch chlewniach w miejscowości,
przy rozbudowie liczy się DJP z d:wóch chlewni. Wniosek wpłynął na
początku tygodnia.

Ad. 6 Zakończenie obrad.
O godz. l2so Przęwodnicząca Komisji wobec zrealizowania porządku

obrad, zamknęła po sied zenie Komisj i.
Na tym protokół zakończono.

protokołouałą:
Sulryg Pijanka
|jłornląr-

Seky'eŁaru Gming

Przeulodnźczgła:
P rze ul o dnicz qqa Ko mź sj ź

}[Uu'"r,i"ł",\LŁBarbąrą Marcźnkouska
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